
Acta de la sessió ordinària del plenari del Consell Escolar Municipal de Granollers

A la ciutat de Granollers, quan són les 18:00 hores del dia 19 d’octubre de 2022, s'inicia la sessió
ordinària  del  plenari  del  Consell  Escolar  Municipal,  a  la  sala  d’actes  del  Centre  Vallès (C
Veneçuela,86), amb les persones convocades que es detallen a continuació:

REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ  
Francesc Arolas, Ester Zamora, Paquita Balcells, Marina López, Montse Raich

REPRESENTANTS SECTOR PROFESSORAT
Montserrat Cucurull, Jaume Fernández, M Teresa Ventura 

REPRESENTANTS SECTOR PARES I MARES D’ALUMNES
Miquel Requejo, Núria Feliu, Eva Cuenca, Carles Vila

REPRESENTANTS SECTOR DIRECTORS O TITULARS DE CENTRE
Sira Melo, Margaret Cruellas, Mercè Comas

REPRESENTANTS SECTOR D'ALUMNES
Cynthia Gricelda González de Ferreira

REPRESENTANTS SECTOR PERSONAL D'ADMINISTRACIÓ I SERVEIS
Josep M Pou, Encarnació Portaz

ALTRES VOCALS
Patrícia  López  (en  substitució  de  Montserrat  Àlvarez),  Montse  Bosch,  Adela  Salcedo,  Carme
Gràcia, Maria Teresa Subirà, Ester Cruz
 
REPRESENTANTS SENSE VOT
Núria Maestro, Libo Luna, Isidre Plaza i Mercè Pregona que actua com a secretària delegada

Excusen la seva assistència:
Montserrat Altimires, Maria Amfruns, Pilar Caballero, Anna Garcia, M Rosa Gutiérrez, Carles Lax,
Maria Marín, M José Morillas, Amor Nériz, Lorena Ortiz, Sergi Palau, Núria Palau, Jorge Pavón,
Anna M Piera, Pere Gabern, Francesc Reverter, Neus Ruiz, Pere Tuset, Víctor Velasco, Carles
Lax i Maria Marín
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Temes tractats:

1. Aprovació, si s'escau, de l’acta del plenari ordinari, del CEM celebrat el dia 6 de juny
de 2022

El regidor dóna la benvinguda i explica que aquest plenari s’ha convocat al Centre Vallès perquè
aquesta tarda estaven ocupades totes les  sales  municipals  més cèntriques i  amb l’aforament
necessari.

Es  confirma  que  totes  les  persones  assistents  han  rebut  l’acta  de  la  sessió  anterior  i  les
informacions trameses per correu electrònic. Ningú presenta cap esmena i es dona l’acta del dia 2
de juny de 2022 per aprovada.

2. Inici de curs

Francesc Arolas demana opinions sobre el canvi d’horari a inici de curs.

Explica que, a nivell polític i com a govern de la ciutat, no es veu malament l’avançament de les
classes al 5 de setembre. Ajuda en la conciliació familiar i en l’aprofitament del setembre. Tota
manera, no està d’acord com es va gestionar el canvi i la falta de diàleg amb els claustres de
professors i els municipis.

L’alumnat dels centres públics han perdut una hora lectiva diària i les activitats organitzades de
lleure educatiu, han estat poc educatives. Ha estat un espai recreatiu més que educatiu.

El Departament ha rebaixat els requisits per fer de monitor en aquestes activitats i no era requisit
indispensable tenir-ne el títol.

També explica la poca consideració que s’ha tingut cap els Centres d’Educació Especial, on no hi
ha monitors de menjador perquè són els mateixos mestres qui fan aquesta funció. El desajust en
l’horari habitual ha provocat un enfrontament entre famílies i professorat.

Si el proper curs es manté l’avançament del calendari escolar, es faran arribar les consideracions
avui recollides al Departament d’Educació.

Montse  Cucurull,  representant  dels  mestres  de  centres  públics  d’educació  infantil  i  primària,
comparteix  l’opinió i  ratifica que no hi  va haver  diàleg.  Diu que ha minvat  el  temps per  a la
planificació i que, a hores d’ara, encara és un fet que es nota.

Vol  destacar  que  es  valora  positivament  l’horari  per  a  l’educació  infantil  ja  que  l’entrada
esglaonada s’ha pogut allargar més que en cursos anteriors i això ha facilitat l’adaptació a P-3.

Un altre fet que ha ajudat ha estat la reducció de ràtios a P-3

Sira Melo, com a representant dels centres públics de secundària, exposa que aquest avançament
ha dificultat la coordinació entre docents. Només s’ha disposat de 4 dies on també s’havia de fer
les  avaluacions  de  batxillerat.  El  curs  vinent,  perquè  no  es  repeteixi,  ja  s’ha  avisat  que  les
recuperacions de batxillerat seran al juliol.

Diu que no s’ha pogut fer una entrada esglaonada dels alumnes de 1-ESO ni una acollida tan
individualitzada.
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Habitualment, al setembre s’engresca els nous docents a col·laborar en diferents comissions però
aquest any no ha estat possible.

Montse Bosch explica que,  en aquests moments,  encara s’està matriculant  alumnes de cicles
formatius que estan arribant al centre.

Adela Salcedo creu que a nivell pedagògic i educatiu no compensa l’avançament d’aquests dies
lectius però considera molt positiva la jornada continuada a primària.

Mercè Comas destaca el desajust de calendari d’inici de curs amb el de la preinscripció.

Ester Zamora creu que no ha quedat gens clar quin era l’objectiu de l’avançament del calendari
escolar i que ha provocat un greuge comparatiu amb els alumnes de l’escola concertada. Explica
que ha estat nefast per als alumnes de P-3 que havien de fer l’adaptació i s’havien de quedar fins
a les 5.

Montse Raich destaca la dificultat de les famílies que s’enduien els nens i nenes a dinar a casa i
havien de tornar a la tarda per poca estona i es lamenta de la poca qualitat de les activitats dutes
a terme en l’espai de lleure educatiu.

Maite Subirà diu que la climatologia no ha acompanyat i molts infants s’han passat moltes hores al
patí amb molt sol i calor.

Carme Gràcia explica que en el CEE M Montero s’han fet les 5 hores lectives perquè que no s’ha
pogut trobar cap empresa especialitzada i  amb solvència per desenvolupar activitats de lleure
educatiu  a l’educació  especial.  A l’octubre s’ha canviat  l’horari  dels  alumnes i  al  gener  caldrà
canviar-lo  de  nou.  Diu que hi  ha alumnes que no entenen aquests canvis  i  a qui  costa molt
adaptar-se. Per als pares la conciliació és molt complicada.

Una de les representants de les famílies opina que la improvisació no ens ha permès saber si
aquest canvi ha estat útil i que s’ha notat molt la baixa qualitat de les activitats de la tarda.

Carles Vila es pregunta si no hagués estat més útil fer una setmana de lleure als centres, per
facilitar la conciliació, i començar el curs a les dates de sempre.

Encarna Portaz explica que a nivell administratiu hi ha hagut un caos total ja que els aplicatius no
funcionaven i, en el moment d’iniciar el curs, no es coneixien els resultats dels exàmens.

Montse Bosch assenyala que el procediment de preinscripció i matrícula als cicles formatius no ha
estat transparent. No han existit llistes d’espera ni cap ordre en l’admissió d’alumnes.

El regidor diu que es recullen totes aquestes queixes i propostes per fer-les arribar al Departament
d’Educació de cara l’inici del curs vinent.
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3. Informació relativa al cens escolar del curs 2022/23

Pel què fa a les escoles Bressol, Libo Luna comenta que hi ha hagut un lleuger increment en les
matriculacions respecte al curs passat i que es confirma, lentament, l’augment dels dos darrers
cursos.

A les escoles municipals han vist incrementades les sol·licituds de plaça per a infants de 2-3 anys.
El curs passat van haver-hi 65 sol·licituds i aquest any 109. Tot i així, esperàvem més demanda
per la gratuïtat d’aquest curs.

Durant aquests dos primers mesos hi ha hagut moviments de baixes i altes.  

Mercè Pregona diu que la diferència en el cens escolar  d’educació Infantil  i  primària del curs
anterior és d’un decrement de 172 alumnes, dels quals 59 són de P-3 i la resta corresponen a
baixes d’altres nivells.
El decrement previst al cens era de 54 alumnes. El cens d’habitants del 2018 era de 537 i el de
2019 de 483 habitants. 
És per aquesta raó que el Departament d’Educació va autoritzar un decrement de ràtios a 20
alumnes a tots els grups de P-3 i els centres concertats, d’entrada, van acordar un decrement de
21 alumnes als grups de P-3

Pel què fa a l’ESO, hi ha un augment de 50 alumnes en tota l’etapa. En concret a 1-ESO han
augmentat en 35, dels quals 19 són en centres públics i 16 en centres concertats.
Des de l’inici de curs fins a la darrera sessió de la CGA, en matrícula viva, han arribat 18 alumnes
nous.

Margaret Cruellas pregunta la previsió de cara el curs vinent
Es respon que encara no s’han demanat les dades del darrer cens però que la previsió és que
continuï anant a la baixa.

Isidre Plaza exposa les dades dels estudis postobligatoris i diu que pel què fa als PFI, trobem que
hi ha una petita baixada de 6 alumnes que s'explica perquè hi ha un centre que ha deixat d'oferir
aquesta formació.

Si mirem les dades a nivell general de batxillerat, veiem que es mantenen els números del curs
passat. Però si mirem els detalls veiem que ha augmentat en uns 15 alumnes a la privada i ha
baixat a la pública. Si ens ho mirem per branques, veiem que els estudiants del batxillerat de
ciències  i  tecnologia  s'han  mantingut  a  la  pública  i  han  pujat  a  la  privada,  els  estudiants
d'humanitats i ciències socials han baixat, mentre que els de l'artístic s'han mantingut.

Als cicles formatius de grau mig, hi  ha hagut un increment de 121 places,  augment que s'ha
produït  perquè, per la  forta demanda,  s'han doblat  grups que ja  existien i  s'ha obert  un grup
d'administratiu de l'àmbit sanitari.

També ha crescut, però menys, el número d'alumnes als graus superiors (21). Aquest creixement
s'ha produït més a la pública que a la privada.

Pel que fa als ensenyaments especials, ha crescut la matrícula al CFA, especialment pels grups
d'anglès i un grup de joves de català (grup de DIMAS), ha baixat la demanda d'instrumentals i
accés a la universitat. A nivell de proves d'accés d'EDUCEM, hi ha hagut una baixada. L'escola de
música es manté estable amb els 377 alumnes. Mentre que l'EOI ha fet un petit increment de 10
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alumnes, que si  ho mirem en detall  implica una pujada dels estudiants  d'anglès en 32 noves
matrícules però una baixada de cursos especials i una petita baixada d'alemany. 

Jaume Fernández diu que en el cens no consta el curs de ciberseguretat (modalitat nova) i que
s’hauria d’afegir.
Isidre Plaza diu que té raó i que farà l’esmena. 

4. Calendari escolar a Granollers. Curs 2022/23

Francesc Arolas explica que els  docents de l’escola concertada van fer  arribar  la queixa que
aquest curs, a Granollers, hi haurà 181 dies laborables en comptes de 180. Això és a causa que
en el curs 2022/23 només s’hi inclou un festiu local i no dos com és habitual.

En canvi, en el curs 2023/23 hi haurà 3 festius locals en el total del curs

S’ha fet arribar la consulta al Departament d’Educació i s’inclou la resposta a aquesta acta.

Aquest  curs,  els centres no es poden compensar  la  festa local  del  dia 1 de setembre perquè
pertany al curs escolar 23-24.
El  curs  vinent  tindran  3  festes  locals  de  les  quals  se'n  podran  compensar  dues.  Per  tant,
recuperaran la festa perduda aquest any. El fet que el calendari escolar caigui entre dos anys
naturals fa que si l'Ajuntament canvia la festa local, com és aquest el cas, es produeixen aquests
desajustos.
Igual que quan hi ha 3 festes locals en un curs, no han de recuperar un dia de feina, tampoc es
poden compensar un dia festiu de més quan en el curs només hi cau una festa local. 

Míriam Sellas Vilar
Negociat de Centres
Serveis Territorials al Maresme i Vallès Oriental
Departament d’Educació
Carrer Churruca, 90 (Edifici Cabot i Barba) \ 08301 Mataró \ tel. 936931890 
centres_mvo.educacio@gencat.cat / www.gencat.cat/educacio

El regidor d’Educació ja ha tramès aquesta resposta a la persona representant de l’USOC.

5. Informació de les diferents comissions del CEM:

5.1- Entorns escolars segurs i saludables

Aquesta Comissió ha treballat amb  l'objectiu de protegir els infants i joves de la ciutat millorant la
seguretat i la contaminació a les entrades i sortides dels centres educatius. 

S’ha  creat un site dins del web municipal amb tota la informació del projecte Entorns escolars
segurs i saludables i amb les propostes i alternatives per a les famílies. 
Actualment,  al  Consell  dels  Infants  se’ls  ha  encomanat  treballar  propostes  i  actuacions
específiques  per  reduir  les  emissions associades al  transport  i  contribuir  a  trobar  alternatives
atractives per al desplaçament, que fomentin accions amb baix impacte climàtic.
Les propostes que en sorgeixin es sumaran al repte iniciat del MITMA (Ministerio de Transportes,
Movilidad y agenda Urbana) del Projecte Next Generation.
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S’ha considerat oportú donar protagonisme a la mirada i veu dels infants en aquest tema i ajornar
el treball d’aquesta comissió.
Montse Raich pregunta si tots els centres participen d’aquest projecte.
Es respon que tots els centres tenen representació en el Consell dels infants.

Montserrat Cucurull explica el projecte del Bicibus de l’Associació Granollers pedala i demana que
se’n faci difusió per dinamitzar-ho.
Les famílies, amb els alumnes, van amb bicicleta en grup i es van fent parades en diferents punts
de la ciutat fins arribar a l’escola. Actualment hi ha activada la línia sud.
Destaca que és  important  disposar  d’aparcaments  de bicicletes  segurs  i  solucionar  punts  en
cruïlles perilloses.
Explica que els nens i nenes aprenen a circular de manera segura.

El regidor proposa una trobada amb les AFA perquè s’expliqui el projecte.

Es  comenta  que  s’incrementaria  la  participació  si  hi  hagués  monitoratge  i  no  calgués
l’obligatorietat d’assistència de la família.

Montse Bosch proposa que es pregunti als adolescents si volen col·laborar-hi

5.2- Voluntariat educatiu

Maite Subirà explica que en un inici el projecte del voluntariat es va fer  sota el paraigües de
RELLA Barcelona. Que això havia anat bé però els hi suposava un esforç perquè havien de formar
part de la junta i les comissions d’aquesta entitat i tractar temes que no les afectaven. Això les va
decidir a contactar amb dues entitats de Granollers per veure si voldrien assumir el projecte. Van
parlar amb Dimas i l’Associació Cultural i finalment és aquesta darrera qui ha acollit el projecte.
El grup que ho continua gestionant es passa a anomenar GRANA. La Maite explica també que
han aprofitat  per  fer  una revisió del  projecte educatiu  i  del  reglament  intern del  programa de
Voluntariat Educatiu. 
Ella diu que és un projecte molt ben valorat tant per les escoles com per les persones voluntàries 
que hi participen.

El curs passat es va arribar a les 80 persones voluntàries i actualment ja en són 67 i s’espera
créixer.

5.3- 16a edició de la beca Maria Gaja

El termini per a la presentació de projectes finalitza el 31 d’octubre. Està prevista la seva entrega 
el 30 de novembre, durant l’acte de celebració del Dia Internacional de les Ciutats Educadores.
A la primera part de l’acte es farà una introducció i a la segona part es farà un diàleg entre els  
alcaldes i les alcaldesses de Gijón, Sevilla i León (Mèxic) que compartiran el debat.

La beca, valorada en 3.000€, està pensada per implementar un projecte amb voluntat innovadora 
des de qualsevol àmbit, amb valors cívics i democràtics que respectin l’entorn i que contribueixi al 
desenvolupament de Granollers com a Ciutat Educadora. S’hi pot presentar qualsevol persona 
física o jurídica que vulgui aplicar de nou o implementar millores en un projecte educatiu en una 
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entitat, associació o centre educatiu de la ciutat de Granollers, i que s’haurà de portar a terme 
durant el 2023. 

Eva Cuenca pregunta els requisits per poder desenvolupar un projecte en un centre.
Se l’informa que cal que l’entitat o associació arribi a un acord amb el centre per poder presentar 
el projecte a la beca.

6. Altres informacions:

6.1-  Projecte Emprenedoria a l’escola

El programa de Cultura Emprenedora a l’escola es va iniciar el curs 2011/2012.  El projecte
vol donar a conèixer als nens i nenes què és una cooperativa, els valors que hi ha al
darrera: cooperació, treball en equip,  la presa de decisions,... Conèixer tots els passos
que han de fer per constituir-se: Posar-se un nom i demanar permís, demanar un NIF, triar
les funcions de cadascun dins de la cooperativa, decidir quin serà l’objecte de negoci: el
productes que finalment vendran al mercat.
Hi participa l’alumnat de 5è o 6è.

Aquest any participen en el projecte 6 centres: Educem, Granullarius, Joan Solans, 
Lledoner, Mestres Montaña i Salvador Llobet.

La Diputació de Barcelona és l’administració que dóna suport a aquest projecte i demana 
que  se n’informi en el CEM.

6.2 – Educació 360 

Consell dels Infants
El  passat  5  d’octubre  hi  ha  hagut  l’acte  de  constitució  del  Consell  dels  Infants,  l’òrgan  de
participació ciutadana amb la finalitat que els infants de Granollers siguin consultats i escoltats en
relació  amb  els  afers  de  la  ciutat  que  els  afecten  com  a  ciutadans  i,  d'aquesta  manera,
esdevinguin partícips de les decisions que es prenen. Així doncs, el Consell dels Infants 2022-23
s’ha constituït amb una trentena d’infants de 5è i 6è de primària de totes les escoles de Granollers
que aportaran la seva mirada i la dels companys i companyes dels centres als que representen a
diverses qüestions relacionades amb la ciutat.

Els encàrrecs per al curs 2022-23 són el Consell dels Infants treballi activament en la preparació
de la campanya de Nadal a la ciutat. També s’implicarà en temes relacionats amb la mobilitat
sostenible i segura col·laborant en el disseny d’un programa educatiu relacionat amb el Projecte
per a la implementació de Zones de Baixes Emissions,  subvencionat  pels fons Europeu Next
Generation. Per últim, el Consell dels Infants de Granollers continuarà participant en el CNIAC
(Consell Nacional d’Infància i Adolescència).
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L’Arrel – Fòrum de les Adolescències

El passat 14 d’octubre ha encetat un nou curs i ho fa amb prop d’una trentena de representants de
tots els centres educatius de secundària de la ciutat, els esplais i els centres oberts. L’Arrel és el
consell  local  de  participació  amb membres  de 12 a  16 anys  que fomenta la  promoció  de la
ciutadania  i  el  lideratge social  a  partir  de  l’aprenentatge de la  participació,  relacionat  amb la
identitat individual i col·lectiva.

Els encàrrecs per al curs 2022-23 són establir  i  impulsar processos, iniciatives i pràctiques de
participació  regulars  que  fomentin  accions  pensades  i  desenvolupades  amb i  per  als  propis
adolescents; i també, continuar desenvolupant accions lligades a les línies estratègiques de treball
per visibilitzar les propostes del Pla Local d’Infància i Adolescència, i del Pla Jove, de Granollers.
Aquests eixos de treball són la cultura i el lleure, la salut i la igualtat, l’emergència climàtica, la
mobilitat i l’espai públic educatiu.

Des de l’àmbit  de salut  i  igualtat,  col·laborar  amb el  projecte Dinamo “Des del  món educatiu
actuem vers les violències masclistes i sexuals” per contribuir a ampliar la consciència feminista i
de gènere entre els diferents agents socioeducatius, per tal millorar les relacions, els imaginaris i
l’estructura social, que contribueixi a construir societats més justes, igualitàries, curoses i lliures de
violències masclistes. Amb el treball transversal dels serveis de Joventut i Igualtat.

Des de l’àmbit d’emergència climàtica, col·laborar amb el Consell dels Infants en el Projecte Next
Generation Zona de Baixes Emissions, amb el treball transversal dels serveis de Comunicació,
Medi  Ambient  i  Mobilitat.  Es donarà l’agenda escolar  del  Medi  Ambient  i  el  Desenvolupament
2022-2023 als membres de l’Arrel.

Des de l’àmbit d’emergència climàtica, col·laborar amb el projecte Climatubers 2.0 a partir de la
participació activa en el projecte, amb el treball transversal amb el servei de  Medi Ambient i la
col·laboració dels Serveis Educatius de la Generalitat de Catalunya.

Des de l’àmbit de l’espai públic educatiu, iniciar un procés de codis-seny del projecte guanyador
dels  Pressupostos  Participatius  «Crear  un  espai  esportiu  polivalent  al  Parc  Firal»  (projecte
seleccionat amb 277 vots i dotat de 150.000,00 euros).

Des de l’àmbit de cultura i lleure, organitzar activitats obertes en horari de tarda codis-senyades
amb i per als adolescents de la ciutat. 

Continuïtat amb la representació al CNIAC (Consell Nacional d’Infància i Adolescència) i participar
al Congrés dels Infants i Adolescents de Catalunya que s’ha organitzat pel proper 20 de novembre
a El Prat de Llobregat.
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6.3- Pla de Millora d’Oportunitats Educatives (PMOE)

La comissió representativa del Pla Educatiu d’Entorn es va reunir el passat 3 d’octubre per aprovar
la memòria del curs 2021/22.
Es van rebre 2 addendes. La ordinària de 20.300 € i la del PMOE de 147.215 €
La justificació econòmica final ha estat de 49.172,43 € per a l’ordinària i de 156.210,68 € per a les
mesures PMOE. El total de la despesa realitzada ha estat de 205.383,11 €. 167.515 € a càrrec del
Departament d’Educació i 37.868,11 € per part de l’Ajuntament de Granollers. 

Amb aquests recursos s’han desenvolupat les següents activitats: 

- Acollida als nous mestres
- 4 Casals d’estiu ordinaris
- Activitats del Pla Català de l’Esport a l’Escola a 2 instituts
- 5 mentories educatives
- 4 tallers de suport escolar per a alumnes de 1r i 2n ESO al juliol
- 1 taller de suport escolar per a alumnes del PFI-PTT
- 36 Tallers de Suport i Acompanyament Educatiu (TSAE) en 8 centres de primària, 5 instituts i 3
centres concertats.
- Casal lingüístic de primària amb sortida al Salting
- Casal lingüístic d’ESO amb sortida al Tibidabo
- 5 tallers d’estiu de programació d’Scratch i APP Inventor
- Activitats d’estiu (teatre i esports) per a joves nouvinguts d’entre 16 ai 18 anys.
- 11 entrevistes amb intèrpret/traductor a famílies estrangeres
-  Activitats Edunauta: acte cloenda 21/22 i actes de Festa Major
- Finançament del transport adaptat per al Casal inclusiu
- Coordinació del PEE i foment de l’orientació d’àmbit comunitari

Per al present curs, encara no s’han rebut les addendes al conveni ni la dotació que correspondrà
però ja ens han avançat que serà inferior.

El proper 4 de novembre es reunirà la comissió operativa amb les representants dels centres de
Granollers  per  recollir  les necessitats i  incloure-les,  dins de les possibilitats econòmiques que
disposem, en el pla anual del curs 2022/23

6.4- Plenari xarxa d’infància

E plenari de la xarxa d’infància de Granollers es reunirà el dimecres, 23 de novembre de 2022 en 
el Museu de Granollers. José Manuel Alonso Varea farà una ponència sobre «Les oportunitats en 
el treball en xarxa entre professionals d’infància i adolescència», i a la segona part de l’acte es 
parlarà de «Reactivem la Xarxa. Què hem fet? Cap on anem?» per tal de donar peu a obrir el 
debat grupal sobre «Recerca d’oportunitats i reptes a escala local»

Des de 2007, la Xarxa d’infància i Adolescència de Granollers ha estat impulsant i endreçant les
polítiques  adreçades  a  la  infància  i  l’adolescència  i  les  seves  famílies.  Des  de  la  vessant
professional, es valoren positivament aquests espais interadministratius i interserveis per enfortir
la seva tasca des de la proximitat amb llenguatges comuns, amb eines compartides (protocols,
reglaments,  etc)  i  possibilita  la  millora  de  la  intervenció  social  de  manera  col·lectiva  i
mancomunada, la qual cosa ajuda a millorar la resposta a les necessitats de la ciutadania.
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6.5- Actualització del protocol d’absentisme escolar de Granollers

Granollers  des  del  curs  1996-97  compta  amb  un  Pla  per  a  la  prevenció  i  tractament  de
l'absentisme que inclou totes les actuacions que fan les escoles i  centres de secundària i  els
diferents serveis educatius i socials per tractar les situacions d'absentisme.

El  curs  passat  la  inspectora  del  Departament  d’Educació  de  la  Generalitat  de  Catalunya  va
presentar a la COPAG el nou PROTOCOL D’ÀMBIT COMUNITARI DE PREVENCIÓ, DETECCIÓ I
INTERVENCIÓ DAVANT SITUACIONS D’ABSENTISME.

Es per això que la Comissió d’absentisme va estar treballant per adaptar el protocol d’absentisme
del municipi i dimarts 18 es va presentar a les directores i directors de secundària i el proper dijous
27 es presentarà a les directores i directors de primària.

Aquesta actualització ha suprimit tot allò que es trobava duplicat, sobretot pel què fa referència a
les actuacions dins dels centres educatius, i es centra més en les actuacions pròpies i diferencials
del nostre municipi.

6.6- Congrés ciutats educadores

Granollers forma part del comitè executiu de l’associació internacional de Ciutats educadores des
de l’any 2008. Som els tresorers de l’associació i hem de rendir comptes.
Del 24 al 28 d’octubre es celebrarà a Corea el Congrés internacional on s’exposaran diferents
experiències i bones pràctiques.
De Granollers s’han seleccionat, per presentar en diferents formats, els projectes:

- «Arrelats». Només d’anada. Migracions
- «La teranyina». Prevenció d’adiccions a substàncies i a pantalles

Es renovarà la presentació de la candidatura per continuar-hi presents de manera proactiva.

7. Torn obert de paraules

a) Montse Bosch destaca la gran fragilitat dels adolescents després de la pandèmia i reclama
poder-los facilitar més ajudes emocionals.
Mercè Comas hi està d’acord i pensa que caldria més formació i recursos per assumir aquest
patiment i dolor per tota la situació viscuda.

Núria  Maestro  explica  que  s’hi  està  treballant  i  que hi  ha  un servei  municipal  destinat  a  fer
l’acompanyament en aquest sentit, oferint atenció psicològica.
En breu entraran recursos nous, a través d’una subvenció de la Diputació de Barcelona, i es faran
atencions individuals a alumnes, d’ara fins a final de curs.
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Han entrat noves figures de salut a treballar dins dels centres educatius. Són els educadors i les
agents comunitàries de salut que hauran de definir quina serà la seva tasca.

Ester Cruz explica que ja s’està licitant el programa «Escolta jove», per atendre joves entre 16 i 35
anys. Aquest programa té prevista la seva durada fins al desembre de 2023.

b) Miquel Requejo es queixa de la calor que fa en els centres educatius i pregunta si, des de
l’ajuntament, es pot fer alguna cosa.
El regidor respon que, a nivell municipal, es proposa posar ventiladors de sostre perquè són més
sostenibles que l’aire condicionat. A les escoles bressol municipals ja s’ha fet.
En els centres d’educació infantil i primària de titularitat del Departament d’Educació no podem fer
inversions perquè no és competència de l’administració local.

Sira Melo  explica  que Serveis  territorials  del  Maresme-Vallès  oriental  ha  obert  una oferta  als
centres de secundària per demanar ventiladors a les aules on més calgui.  Són de peu i amb
cordills i és perillós tenir-los a les aules.
Un altre aspecte important és que s’ha triplicat la despesa energètica i no és viable sostenir-ho
amb els pressupostos actuals i en un context pressupostari complexe.

Miquel Requejo insisteix en que hi ha poca ombra en els patis i demana si es poden instal·lar més
tendals. 
La cap del servei respon que ja s’han instal·lat tendals a tots els patis dels centres públics de
primària. En el cas de l’escola Lledoner només van voler que s’instal·lessin en una zona.
En aquests moments,  la interventora no permet fer  cap inversió en centres que no siguin de
competència municipal i l’escola Lledoner no ho és.

Es discuteix sobre la gestió del manteniment en els centres de competència del Departament ja
que no és igual fer-ho des de la proximitat que ho faci una empresa del Departament d’Educació
que està a distància. S'explica que des de l’Ajuntament s’ha demanat al Departament d’Educació
(al Conseller i al director dels Serveis Territorials) que se'ns traspassi aquesta responsabilitat, amb
resposta negativa. 

Finalitza la sessió a les 20 h i s'aixeca aquesta acta per recollir i fer constar els temes tractats.

Mercè Pregona i Tubau
Secretaria delegada del Consell Escolar Municipal de Granollers
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